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Kl. 14:54 
(Privatist) 
Jens Peter Vernersen (S): 
Jeg vil bare tilkendegive, at man, uanset hvor- 
dan man vender og drejer det her, oplever, at 
det, regeringen gør, er at tage 300 mio. kr. fra de 
medicinbrugere, der bruger for mellem 1.000 kr. 
og 2.800 kr. om året. Det er dem, der ene og ale- 
ne kommer til at betale for den vaccine, som an- 
dre skal have. 

Man kunne i stedet for have valgt mange an- 
dre finansieringsmuligheder. 

Fra Socialdemokraternes side foreslog vi, at 
man i stedet for kunne ændre forsikringsfradra- 
gene på sundhedsforsikringer. Vi foreslog, at 
man kunne udjævne betalingen mellem offentli- 
ge og private hospitaler. Der var andre mulighe- 
der. Men man valgte helt præcist, at en gruppe 
af befolkningen skulle betale disse 300 mio. kr. 
På trods af at det tidligere er blevet besluttet, at 
faldende medicinpriser skulle komme forbru- 
gerne til gode, indfører regeringen alene sam- 
men med Dansk Folkeparti og Det Radikale 
Venstre den her bestemmelse. 

Kl. 14:55 
Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Er der flere, der ønsker at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingerne 
slut, og vi går til afstemning. 

. Kl. 14:56 
Afstemning 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der stemmes om lovforslagets endelige vedta- 
gelse, og afstemningen kan starte. 

Afstemningen slutter. 

For stemte: 65 (V, DF, KF, RV, NY og Gitte 
Seeberg (UFG)), imod stemte: 45 (S, SF og 1 (RV) 
(ved en fejl)), hverken for eller imod stemte: 0. 

Lovforslaget er vedtaget og vil nu blive sendt til 
statsministeren. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
7) 3. behandling af lovforslag nr. L 7: 
Forslag til lov om ændring af børnefamilie- 
ydelsesloven. (Forhøjelse af børnefamilieydel- 
sen til børn under 3 år). 
Af skatteministeren (Kristian Jensen). 
(Fremsættelse 28.11.2007; 1. behandling 
30.11.2007. Betænkning 05.12.2007. 2. behand- 
ling 11.12.2007. Tillægsbetænkning 26.03.2008. 
Ændringsforslag nr. 1 af 21.04.2008 uden for til- 
lægsbetænkningen af Frank Aaen (EL)). 

Kl. 14:56 
Forhandling 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Forhandlingen drejer sig i første omgang om de 
stillede ændringsforslag. Ønsker nogen at udta- 
le sig om dem? 

Da det ikke er tilfældet, er forhandlingen om 
ændringsforslagene sluttet, og vi går til afstem- 
ning. 

Kl. 14:56 
Afstemning 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der stemmes om ændringsforslag nr. 2 uden for 
tillægsbetænkningen af hr. Frank Aaen, og der 
kan stemmes. 

Afstemningen slutter. 

For stemte: 46 (S, SF, EL og NY), imod stemte: 66 
(V, DF, KF, RV og Gitte Seeberg (UFG)), hverken 
for eller imod stemte: 0. 

Ændringsforslaget er forkastet. 

Ønskes afstemning om ændringsforslag nr. 1 til- 
trådt af et flertal, det er udvalget med undtagel- 
se af Enhedslisten? 

Det er vedtaget. 

Kl. 14:57 
Forhandling 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Forhandlingen drejer sig herefter om lovforsla- 
get i sin helhed. 

Ønsker nogen at udtale sig? 
Da det ikke er tilfældet, går vi til afstemning. 
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Kl. 14:57 
Afstemning 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der stemmes om lovforslagets endelige vedta- 
gelse, og afstemningen starter. 

Afstemningen slutter. 

For stemte: 105 (V, S, DF, SF, KF, EL og NY), 
imod stemte: 5 (RV), hverken for eller imod 
stemte: 1 (Gitte Seeberg (UFG)). 

Lovforslaget er vedtaget og vil nu blive sendt til 
statsministeren. 

Det næste punkt på dagsordenen er: 
8) 2. (sidste) behandling af beslutningsforslag 
nr. B 6: 
Forslag til folketingsbeslutning om tiltrædel- 
se af stabiliserings- og associeringsaftale mel- 
lem De Europæiske Fællesskaber og deres 
medlemsstater på den ene side og Republik- 
ken Albanien på den anden side. 
Af udenrigsministeren (Per Stig Møller). 
(Fremsættelse 28.11.2007.1. behandling 
07.02.2008. Betænkning 04.04.2008). 

Kl. 14:58 
Forhandling 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der er ikke stillet ændringsforslag. 

Ønsker nogen at udtale sig? 
Det gør hr. Morten Messerschmidt. 

Kl. 14:58 
(Ordfører) 
Morten Messerschmidt (DF): 
Jeg skal gøre det ganske kort. Jeg har lovet at re- 
degøre for, hvorfor Dansk Folkeparti ikke kan 
støtte det her forslag. 

Ved førstebehandlingen havde vi positive til- 
kendegivelser, som vi i øvrigt altid har, når det 
handler om frihandelsaftaler. Vi tror nemlig, at 
frihandel er den rigtige vej mod at skabe vækst 
og velstand i mindre velstående nationer. 

Grunden til, at vi alligevel ikke kan støtte det- 
te forslag, er sådan set, at der i pressen har været 
beretninger om, hvor korrupt og hvor tilbage- 
stående Albanien er. Det har ført til, at vi har 
måttet undersøge noget nærmere, hvordan for- 

holdene egentlig er i landet. En af de mere un- 
derholdende ting er bl.a., at politimyndigheder- 
ne i Albanien kører rundt i biler, der er stjålet i 
Vesteuropa. Vi synes, at det alene indikerer, at 
der er nogle ting, som vækker betænkelighed. 

Derfor har vi i Dansk Folkeparti besluttet, at 
vi ikke føler, at Albanien er parat til den meget 
vidtgående frihandelsaftale, som EU lægger op 
til, og på den baggrund kan vi ikke støtte det af 
udenrigsministeren fremsatte forslag. 

Kl. 14:59 
Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Så er det udenrigsministeren. 

Kl. 14:59 
Udenrigsministeren (Per Stig Møller): 
Jeg vil gerne først takke Folketinget for den ved- 
tagelse, der nu vil finde sted, og som betyder, at 
Albanien kommer tættere på Europa og i kraft af 
stabiliserings- og associeringsaftalen også tætte- 
re på europæiske retsnormer og retssystemer. 

Derfor burde hr. Morten Messerschmidt glæ- 
de sig over den aftale, for den betyder præcis, at 
der skal gøres en større indsats i forbindelse 
med stjålne biler. Desuden kan jeg oplyse, at 
stjålne biler altså afleveres tilbage til de lande, 
de er stjålet fra, hvis et land anmelder, at bilen er 
stjålet der. Aftalen vil også betyde, at der kom- 
mer mere system på det med den ulovlige mi- 
gration til Europa. 

Ideen med denne slags aftale er jo præcis at 
løfte Albanien; løfte Albanien væk fra de proble- 
mer, som hr. Morten Messerschmidt med rette 
påpeger -  ganske med rette. Men det løser jo 
ikke noget at lade disse problemer blive værre 
og større; det løser tværtimod noget at lade Al- 
banien komme ind i et samarbejde med Europa, 
så problemerne bliver mindre. Og det bliver til 
gavn for både albanerne og os. 

Kl. 15:00 
Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Ønsker flere at udtale sig? 

Da det ikke er tilfældet, går vi til afstemning. 

Kl. 15:00 
Afstemning 

Fjerde næstformand (Helge Adam Møller): 
Der stemmes om forslagets endelige vedtagelse, 
og der kan stemmes. 

Afstemningen slutter. 

For stemte: 90 (V, S, SF, KF, RV, NY og Gitte 
Seeberg (UFG)), imod stemte: 18 (DF), hverken 
for eller imod stemte: 2 (EL). 


